
Voormalige voorzitter 
SPV Jan van Nierop

“Houd aandacht 
voor de mensen die 
in vmbo werken”

Interview 6/10 
 

In 2024 bestaat SPV 20 jaar. Reden 
voor een feestje. In deze artikelenserie 
interviewen we personen met een rol 
van betekenis in de historie van SPV.
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Jan van Nierop is een van de drie voorzitters in 20 jaar SPV. De langstzittende. 
Van 2006-2022 was hij degene die het ‘gezicht’ was van onze stichting. Zijn hele 
werkzame leven draaide om het vmbo. Als directeur van vmbo-scholen maar ook 
in talloze, landelijke nevenfuncties waar het vmbo de hoofdrol speelde. En nóg 
kan en wil hij het praktische onderwijs niet helemaal loslaten. Als kartrekker/
ondersteuner van Sterk Techniek Onderwijs in diverse regio’s, blijft hij zijn 
steentje bijdragen. Wat voelt hij nog voor ‘oude’ liefde SPV?  

Jan was al enige tijd voorzitter van het Platform Bouwtechniek toen Henk van de 
Grond hem in 2006 vroeg om voorzitter te worden van SPV. 

Waarom heeft hij ‘ja’ gezegd? 
“Ik was in die tijd ook directeur van een vmbo en had al divers landelijk werk gedaan. 
Voor mij zijn deze nevenfuncties/bestuurlijke functies, dus ook het voorzitterschap 
van SPV, een onderdeel van mijn werk binnen het vmbo. Ik was bereid om daar een 
halve- of hele dag in de week extra aan te besteden. Het biedt ook voordelen voor 
je eigen werk, je eigen school. Je hoort en ziet wat er leeft, spreekt collega’s en dat 
heb ik altijd heel fijn gevonden. Je kunt je vak wat breder uitzetten. Ik voelde me 
verantwoordelijk en wilde actief deelnemen aan het verbeteren van het vmbo. Ik was 
indertijd ook lid van de adviesgroep vmbo. Aan het einde van hun bestaan, in 2008, 
is er nog een advies opgesteld over hoe het vmbo eruit zou moeten komen te zien, 
in welke vorm dat gegoten moest worden. Maar dat advies is ergens onder in een la 
terechtgekomen en het is helemaal nooit meer ergens voor gebruikt,” legt Jan uit.



Wanneer werd het belang van SPV duidelijk?
SPV organiseerde begin 2009 een onderzoek en 
raadpleegde alle scholen over de toekomst van het vmbo. 
Jan: “Er werd hen gevraagd hoe zij het zien, hoe zij de 
komende jaren van het vmbo zouden invullen.” Na afloop van 
het onderzoek en de publicatie van de resultaten in 2010, 
werd SPV breder gehoord en kreeg binnen het onderwijs een 
duidelijkere rol. SPV is vanaf dat moment meer en meer een 
kartrekker geworden en bleek ook de belangrijkste adviseur 
van de overheid te worden. Jan: “Dat was wel een belangrijke 
stap. Politiek Den Haag wist helemaal niets van het vmbo. 
De meeste mensen in het parlement en de bijbehorende 
ambtenaren zijn voornamelijk hoog opgeleid. Het vmbo was 
voor hen onbekend. Ver-van-m’n-bedshow, en volledig buiten 
het gezichtsveld van de politiek. Met de tijd en dankzij SPV is 
dit veranderd. Nieuwe voorzitters van de VO-raad kregen wél 
oog voor het vmbo en ook politici begrepen het grote belang 
van dit type onderwijs in Nederland.”

Professionalisering en flexibiliteit belangrijk voor toekomst SPV
“In 2015/2016 zijn er profielen vastgesteld. Het is nu allemaal 
goed ingedeeld voor het vmbo. Maar volgens mij is het voor 
SPV belangrijk om deze elke vijf jaar opnieuw te bekijken. 
Klopt het nog? Moet het misschien hier en daar aangepast? 
Het is een proces dat je moet blijven volgen. Ik hoop ook dat 
SPV nadrukkelijk haar plek blijft zoeken en opeist. Dat de 
organisatie flexibel blijft om zo een belangrijke rol te kunnen 
blijven spelen. Anderzijds hoop ik dat SPV aandacht blijft 
houden voor de mensen die in het vmbo werken. Degenen 
die het onderwijs dagelijks uitvoeren. Goed naar ze blijven 
luisteren is cruciaal. Neem ze mee in de beslissingen en zorg 
dat het aanbieden van scholing hoog op het to-do-lijstje blijft 
staan. Het levert een hoge mate van professionalisering op. 
Met de tijd meegaan is belangrijk als je de adviesfunctie die 
je hebt verworven wilt blijven uitoefenen,” zo meent Jan.

Wat zijn volgens Jan de kernwoorden van SPV?
“Dat kan ik in drie woorden samenvatten: innovatie, 
advisering en zorg voor docenten. De betrokkenheid van 
mensen zou ik ook nog kunnen noemen, want die hebben ze 
allemaal. Dat geldt voor het vmbo en voor SPV. Mensen die 
zich verantwoordelijk voelen voor een goed vmbo. En het 
huidige vmbo is er omdat iedereen het belang ervan inziet. 
Er zijn wel eens spanningen tussen de diverse platforms, 
maar het algemeen belang wordt nooit uit het oog verloren. 
En tegenstellingen of verschillende idealen zorgen ook 
weer voor positieve veranderingen. Maak gebruik van deze 
verschillen, want dat leidt tot goed onderwijs in Nederland,” 
verklaart Jan.

Welke advies wil Jan SPV geven?
Daarover is Jan helder en zeer krachtig. “Ik hoop dat zij hun 
adviserende rol naar de overheid optimaal kunnen blijven 
uitvoeren en bovenal, dat ze onafhankelijk (kunnen) blijven!” 
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